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1. Status i arbeidet med Modell for frivillighet i Velferd tas til orientering 

 

1. Sammendrag og konklusjon 
Denne saken er en statusorientering om hvordan tjenesteområdet Velferd jobber 
med å iverksette «Modell for frivillighet i Velferd». Hovedmålet med arbeidet er å 
implementere godt og gjensidig samspill mellom virksomhetene i Velferd og frivillig 
sektor. Det vises til tidligere sak om Modell for inkluderende frivilligkoordinering 
(utvalgssak xx) behandlet i utvalg for Velferd 31.5.2022.  

Størstedelen av frivillighetens nedslagsfelt har tradisjonelt vært i kultur og 
idrettsfeltet, men behovet og potensialet for økt frivillighet i helse- og 
omsorgssektoren er stort. Å styrke samarbeidet med frivilligheten er et av flere 
elementer som kan bidra til å utvikle en bærekraftig Velferdstjeneste og god 
folkehelse i Askers befolkning. Dette er i tråd med kommunens vedtatte temaplaner, 
samt innsatstrapp utviklet i tjenesteområde Velferd.  

Arbeidet med å iverksette Modell for frivillighet i Velferd er i gang. Arbeidet med 
frivillighet i tjenesteområde Velferd ble styrket i Handlingsprogram 2022-2025. 
Det er blant annet etablert og gjennomført flere frivilligkontaktforum med 
frivilligkontakter i virksomhetene, startet opp kulturbyggingsarbeid med ansatte 
og ledere i Hjemmetjenesten, samt igangsatt samskapingsprosjekter for 
uttesting av modellen i praksis.  
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folkehelse i Askers befolkning. Dette er i tråd med kommunens vedtatte temaplaner,
samt innsatstrapp utviklet i tjenesteområde Velferd.
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2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
Tjenesteområde Velferd har utviklet en modell for frivillighet i Velferd. Modellen er 
inspirert av “Kommunen og frivillig sektor i samspill”, utviklet i samarbeid med 
Verdighetssenteret, samt «Veileder for aldersvennlig frivillighet», utviklet av Senter 
for aldersvennlig Norge. Arbeidet er gjort i dialog med frivillighetsaktørene. 

Kommunens vedtatte temaplaner belyser utfordringsbildet som kommunen står 
overfor i årene som kommer. En av utfordringene er blant annet stigende 
forventninger til offentlig tjenesteproduksjon på den ene siden, og knapphet på 
ressurser på den andre. Samskaping og samhandling på tvers av fag og sektorer blir 
derfor viktigere for å møte fremtidens utfordringer.  

Asker kommune har utviklet en innsatstrapp som hjelpemiddel for å sikre fremtidige 
bærekraftige tjenester. For å få til en dreining av innsatsen mot forebygging og tidlig 
innsats, må de laveste trinnene bygges ut. Samarbeid og samskaping med ulike 
aktører i lokalsamfunnet, og især frivilligheten, er en viktig brikke for å få til dette. En 
god organisering av samarbeidet er en forutsetning for å lykkes.  

Denne saken belyser status for arbeidet med å iverksette Modell for frivillighet i 
Velferd, og gir en beskrivelse av planene fremover. Arbeidet skjer i tett samarbeid 
med tjenesteområde medborgerskap. Blant annet jobbes det med å implementere en 
overordnet modell for frivillighet, forankret i kommunens frivillighetspolitikk og 
temaplan Medborgerskap.  

Målet med arbeidet er å Iverksette en modell for godt og gjensidig samspill mellom 
tjenesteområde Velferd i Asker kommune og frivillig sektor. Gjennom arbeidet skal vi 
oppnå: 

• God samarbeidskultur mellom medarbeidere og frivillige. 
• Aktive hverdager og økt livskvalitet for innbyggerne som mottar tjenester fra 

kommunen. 
• Meningsfulle og helsefremmende aktiviteter for frivillige enkeltpersoner og 

organisasjoner som kan bidra til å styrke god folkehelse i Asker og utsette 
behov for omfattende tjenester.  

• Sømløst samarbeid mellom ulike virksomheter på tvers av avdelinger i 
kommunen. 
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Modell for frivillighet i Velferd har 7 elementer.

 

Det er ansatt to rådgivere som jobber med å iverksette modellen, samt videreutvikle 
samarbeidet med frivilligheten.  

Under følger en status for hver av de syv elementene.  

Kulturbygging i virksomhetene 

Målet med dette elementet er at alle ansatte i Velferd har grunnleggende kjennskap 
til samskaping, og hva som er viktig for å få til et godt samspill med frivilligheten. 
Ledere og ansatte får opplæring i samskaping og medborgerskap og avdelinger 
jobber med å igangsette samskapende aktivitet som del av sin praksis.  

Eksempler på kompetansehevende tiltak er blant annet:   

• Kurs i “Medborgerskap i praksis” i regi av Senter for innovasjon og læring 
(SEIL). I samarbeid med SEIL utvikles et “minikurs” som er under uttesting. 
Hensikten med kurset er å kompetanseheve ansatte slik at virksomhetene 
rustes til å etablere samskapende aktiviteter som en del av sin praksis.  

• Samspill med frivillige er et av temaene som ansatte tilbys som en del av 
opplæring i «Eldreomsorgens ABC».  

• I forbindelse med fagdager for alle ansatte i Hjemmetjenesten ble det i høst 
holdt foredrag om samskaping, medborgerskap og frivillighet.  

• Det planlegges for kurs for ledere om samarbeid med frivillige våren 2023.  

I forbindelse med arbeid i konkrete prosjekter utarbeides det rutiner for å skape god 
kultur for samspill med frivillige lokalt.  

Modell for frivillighet i Velferd har 7 elementer,

Modell for frivillighet i Velferd - 7 elementer

Kulturbygging i virksomhetene

Rådgivere for frivillighetJd,.iVelferd

i
Forum for

Frlvlltlghetskontakter
Håndbok for frivillig

m , r b e l d

Kurs cg kompetansetiltak
for frivillige og
medarbeidere

Frivilfighetskontakter i/d,. virksomhetene

Modell for Inkluderande frlvllllgkoordlnerlng

Det er ansatt to rådgivere som jobber med å iverksette modellen, samt videreutvikle
samarbeidet med frivilligheten.

Under følger en status for hver av de syv elementene.

Kulturbygging i virksomhetene

Målet med dette elementet er at alle ansatte i Velferd har grunnleggende kjennskap
til samskaping, og hva som er viktig for å få til et godt samspill med frivilligheten.
Ledere og ansatte får opplæring i samskaping og medborgerskap og avdelinger
jobber med å igangsette samskapende aktivitet som del av sin praksis.

Eksempler på kompetansehevende tiltak er blant annet:

• Kurs i "Medborgerskap i praksis" i regi av Senter for innovasjon og læring
(SEIL). I samarbeid med SEIL utvikles et "minikurs" som er under uttesting.
Hensikten med kurset er å kompetanseheve ansatte slik at virksomhetene
rustes til å etablere samskapende aktiviteter som en del av sin praksis.

• Samspill med frivillige er et av temaene som ansatte tilbys som en del av
opplæring i «Eldreomsorgens ABC».

• I forbindelse med fagdager for alle ansatte i Hjemmetjenesten ble det i høst
holdt foredrag om samskaping, medborgerskap og frivillighet.

• Det planlegges for kurs for ledere om samarbeid med frivillige våren 2023.

I forbindelse med arbeid i konkrete prosjekter utarbeides det rutiner for å skape god
kultur for samspill med frivillige lokalt.
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Det planlegges for å utvide tilbudet om kompetansehevning til flere virksomheter i 
Velferd i tiden fremover.  

Frivillig kontaktforum 

Relevante avdelinger skal ha en frivillighetskontakt som får mer omfattende 
opplæring og inngår i et «frivilligkontaktforum». Hensikten med frivilligkontaktforum 
er å øke kompetanse og å dele kunnskap, erfaring og ressurser på tvers. Høsten 
2022 ble frivilligkontaktforum etablert, og videreutvikles i 2023. Dette gjøres i 
samarbeid med tjenesteområde Medborgerskap for å etablere nettverk mellom 
frivilligsentraler og innbyggertorg i de enkelte sonene for å sikre god sammenheng 
og ressursutnyttelse.  

Frivillighetskontaktene arbeidsoppgaver er blant annet å kartlegge 
samarbeidspartnere i nærmiljøet og hvem som kan kontaktes ved oppstart av nye 
aktiviteter. Det skal også utarbeides lokale rutiner for samarbeid med frivilligheten.  

Håndbok for frivilligsamarbeid 

Asker kommune har inngått samarbeid med Verdighetssenteret i Bergen. Dette 
samarbeidet bidrar blant annet til å utvikle håndbok med maler og veiledere for 
samarbeid med frivillige. Hensikten med dette arbeidet er å etablere lik praksis og 
god kvalitet for frivillig samarbeid på tvers av avdelingene i Velferd.  

Kompetanseheving for frivillige 

Parallelt jobbes det også med å tilrettelegge for motivasjon, inspirasjon og felleskap 
for frivillige i Asker kommune. Det arrangeres blant annet halvårlige 
inspirasjonssamlinger i samarbeid med tjenesteområde Medborgerskap. Det jobbes 
også med å sikre god opplæring og veiledning for å skape trygghet for den frivillige i 
møte med mennesker i sårbare livssituasjoner. 

Et av målene for 2023 er å etablere et samarbeid med hukommelsesteam, Røde 
kors, og eventuelt andre samarbeidspartnere. Hensikten er jevnlig og tettere 
kompetansehevingstiltak og veiledning for frivillige med krevende oppgaver.  

Videre planlegges det å utarbeide introduksjonskurs for frivillige og starte opp dette. 
Hensikten med et introduksjonskurs er at frivillige skal kunne få grunnleggende 
opplæring i relevante temaer for å bidra som frivillig i Velferdstjenestene.  

Modell for inkluderende frivilligkoordinering – samarbeid mellom tjenesteområdene 
Velferd og Medborgerskap: 

Et overordnet mål for arbeidet er at kommunen styrker felles kunnskap, deler 
erfaringer og tilrettelegger for frivillighet. Det samarbeides blant annet om 

Det planlegges for å utvide tilbudet om kompetansehevning til flere virksomheter i
Velferd i tiden fremover.
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Hensikten med et introduksjonskurs er at frivillige skal kunne få grunnleggende
opplæring i relevante temaer for å bidra som frivillig i Velferdstjenestene.

Modell for inkluderende frivilligkoordinering - samarbeid mellom tjenesteområdene
Velferd og Medborgerskap:

Et overordnet mål for arbeidet er at kommunen styrker felles kunnskap, deler
erfaringer og tilrettelegger for frivillighet. Det samarbeides blant annet om
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nettverkssamlinger, kurs og rekruttering til, og igangsetting av 
samskapingsprosjekter. Gjennom praktiske prosjekter testes og etableres 
grenselinjene for ansvarsområder og arbeidsoppgaver mellom de ulike aktørene 
internt i kommunen og med eksterne aktører. I arbeidets innledende fase, er eldre 
prioritert, men vil breddes ut til alle målgruppene innen tjenesteområde Velferd i tiden 
fremover.   

Eksempler på samskapingsprosjekter under planlegging er blant annet kulturelt 
årshjul for ikke-mobile eldre i Slemmestadsonen, sosial møteplass for eldre i 
Røykensonen og oppstart av Demenskor i Asker sentrum. 

Videre er det for våren 2023 planlagt å teste ut samskaping og igangsette samskapte 
aktiviteter på bofellesskap for personer med nedsatt funksjonsevne, og for 
hjemmeboende eldre. 

 
 
3. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene 
Miljømessige konsekvenser: God frivilligkoordinering kan føre til at flere innbyggere 
som er engasjert i natur og miljø finner områder i samfunnet hvor de får brukt 
engasjementet sitt. Deling av kunnskap, ideer og erfaringer kan skape nye 
samarbeid og prosjekter rundt felles problemstillinger knyttet til for eksempel natur, 
miljø og bærekraft. Økt frivillighet i nærmiljøene kan også bidra til aktivitet som 
skaper kortreiste tilbud for innbyggerne.  

Økonomiske konsekvenser: Verdien av frivillig innsats er av SSB beregnet til 78 
milliarder kroner (2018) i Norge. Omsatt til tall for Asker kommune utgjorde det en 
verdi nær 1.4 milliard kroner i 2018, utført gjennom 623 frivillige organisasjoner 
registrert i frivillighetsregisteret. Gode lokalsamfunn som legger til rette for 
fellesskap, deltagelse og møter mellom mennesker, kan bidra til bedre folkehelse og 
forebygge behovet for velferdstjenester på sikt.  

Sosiale konsekvenser: Ved å være frivillig får man ta del i et fellesskap, og man får 
bidra til fellesskapet. Gjennom å delta i frivillig aktivitet kan innbyggerne oppleve 
mestring, tilhørighet og bedre livskvalitet. God og inkluderende frivilligkoordinering 
kan bidra til at flere kan delta som frivillige, som videre kan føre til flere aktiviteter for 
flere målgrupper i Askersamfunnet, og mer aktive lokalsamfunn. 

 
 

4. Tidligere behandling 
Samskaping og samarbeid med frivilligheten er et viktig tverrgående tema i temaplan 
Leve hele livet - et aldersvennlig Asker.. Dette følges også opp i Temaplan Mestre 
hele livet - Psykisk helse og rus, og Temaplan På lik linje – personer med nedsatt 

nettverkssamlinger, kurs og rekruttering til, og igangsetting av
samskapingsprosjekter. Gjennom praktiske prosjekter testes og etableres
grenselinjene for ansvarsområder og arbeidsoppgaver mellom de ulike aktørene
internt i kommunen og med eksterne aktører. I arbeidets innledende fase, er eldre
prioritert, men vil breddes ut til alle målgruppene innen tjenesteområde Velferd i tiden
fremover.
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årshjul for ikke-mobile eldre i Slemmestadsonen, sosial møteplass for eldre i
Røykensonen og oppstart av Demenskor i Asker sentrum.
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aktiviteter på bofellesskap for personer med nedsatt funksjonsevne, og for
hjemmeboende eldre.
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skaper kortreiste tilbud for innbyggerne.

Økonomiske konsekvenser: Verdien av frivillig innsats er av SSB beregnet til 78
milliarder kroner (2018) i Norge. Omsatt til tall for Asker kommune utgjorde det en
verdi nær 1.4 milliard kroner i 2018, utført gjennom 623 frivillige organisasjoner
registrert i frivillighetsregisteret. Gode lokalsamfunn som legger til rette for
fellesskap, deltagelse og møter mellom mennesker, kan bidra til bedre folkehelse og
forebygge behovet for velferdstjenester på sikt.

Sosiale konsekvenser: Ved å være frivillig får man ta del i et fellesskap, og man får
bidra til fellesskapet. Gjennom å delta i frivillig aktivitet kan innbyggerne oppleve
mestring, tilhørighet og bedre livskvalitet. God og inkluderende frivilligkoordinering
kan bidra til at flere kan delta som frivillige, som videre kan føre til flere aktiviteter for
flere målgrupper i Askersamfunnet, og mer aktive lokalsamfunn.

4. Tidligere behandling
Samskaping og samarbeid med frivilligheten er et viktig tverrgående tema i temaplan
Leve hele livet - et aldersvennlig Asker.. Dette følges også opp i Temaplan Mestre
hele livet - Psykisk helse og rus, og Temaplan På lik linje - personer med nedsatt
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funksjonsevne som begge er under utarbeidelse. Det vises også til kommunens 
frivillighetspolitikk i Temaplan medborgerskap 

Samarbeid med frivillighet i tjenesteområdet Velferd, ble behandlet som 
orienteringssak i Utvalg for velferd 27.04.21, utvalgssak 0014/21. 

Modell for frivillighetskoordinering ble behandlet som utvalgssak i utvalg for 
velferd 31.05.22, utvalgssak 0021/22.  

 

5. Kommunedirektørens vurdering 
Samskaping og medborgerskap, generelt og samarbeid med frivilligheten spesielt er 
en viktig brikke for å sikre bærekraftige velferdstjenester i årene som kommer. Det er 
viktig å sikre god struktur for å lykkes i dette arbeidet. Modell for frivillighet i Velferd 
er et viktig grep i denne sammenhengen, og er også i tråd med Asker kommunes 
Innsatstrapp.   

Arbeidet krever innsats på flere plan, blant annet opplæring av ledere og ansatte i 
kommunen, gode samarbeidsstrukturer med frivilligheten, men også 
kompetansehevning for frivillige. Dette er et langsiktig arbeid. Tjenesteområdet 
Velferd er godt i gang, og vil fortsette å jobbe målrettet. Ambisjonen er og bredde 
dette arbeidet ut til alle målgruppene i tjenesteområdet Velferd. Arbeidet skjer i tett 
samarbeid med tjenesteområde Medborgerskap.  

 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/06935 Ingrid Johanne Blichfeldt 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for velferd 14.02.2023 6/23 
  

Status for arbeidet med Modell for frivillighet i Velferd 

Utvalg for velferd har behandlet saken i møte 14.02.2023 sak 6/23 

Behandling 

Leder Cecilie Lindgren, H innledet til saken og presentasjon ved Ingalill Viljugrein og 
Ingrid Blichfeldt som besvarte spørsmål. Innkommet spørsmål fra Even Gulowsen, 
MDG ble besvart under saken. 

Oversendelsesforslaget fremmet av Solav Abbas, A: 

Frivilligheten skal brukes som supplement til kommunale kjerneoppgaver. 
 

Oversendelsesforslaget fremmet av Solav Abbas, A ble besluttet oversendt uten 
realitetsbehandling. 

Innstillingens punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Status i arbeidet med Modell for frivillighet i Velferd tas til orientering 

 

 

 

0 Asker
kommune

Saksprotokoll

Arivsak
22/06935

Saksbehandler
Ingrid Johanne Blichfeldt

Behandlet av
1 Utvalg for velferd

Møtedato
14.02.2023

Saksnr.
6/23

Status for arbeidet med Modell for frivillighet i Velferd

Utvalg for velferd har behandlet saken i møte 14.02.2023 sak 6/23

Behandling

Leder Cecilie Lindgren, H innledet til saken og presentasjon ved Ingalill Viljugrein og
Ingrid Blichfeldt som besvarte spørsmål. Innkommet spørsmål fra Even Gulowsen,
MDG ble besvart under saken.

Oversendelsesforslaget fremmet av Solav Abbas, A:

Frivilligheten skal brukes som supplement til kommunale kjerneoppgaver.

Oversendelsesforslaget fremmet av Solav Abbas, A ble besluttet oversendt uten
realitetsbehandling.

Innstillingens punkt 1 ble enstemmig vedtatt.

Vedtak

1. Status i arbeidet med Modell for frivillighet i Velferd tas til orientering
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
22/22972-3 Hege Oshaug 

 

Behandles av Møtedato 
Ungdomsrådet 09.02.2023 
Råd for personer med funksjonsnedsettelse 09.02.2023 
Utvalg for velferd 14.02.2023 
Utvalg for medborgerskap 16.02.2023 
 

Å høre til - temaplan for oppvekst- høring 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Å høre til - temaplan for oppvekst tas til orientering 

2. Det gis følgende innspill til planen 

• … 
• … 
• … 
• … 

 

1. Sammendrag og konklusjon 
Kunnskapsgrunnlaget til Å høre til – temaplan for oppvekst beskriver utfordringsbildet  
med utgangspunkt i statistikk og analyse, forskning, styringsdokumenter, rapporter  
og dagens praksis i Asker. Det har vært bred involvering fra medarbeidere i Asker  
kommune i arbeidet med kunnskapsgrunnlaget. 
 
Med utgangspunkt i dette er det i temaplanen definert 6 innsatsområder med  
tilhørende strategier. Strategiene skal gi retning for oppvekstsektorens arbeid de  
kommende årene. 
 
Utkast til temaplan (vedlegg 1) og tilhørende kunnskapsgrunnlag (vedlegg 2) foreslås  

    0 Asker
kommune

Saksframlegg

Arkivsak
22/22972-3

Saksbehandler
Hege Oshaug

Behandles av
Ungdomsrådet
Råd for personer med funksjonsnedsettelse
Utvalg for velferd
Utvalg for medborgerskap

Møtedato
09.02.2023
09.02.2023
14.02.2023
16.02.2023

Å høre til - temaplan for oppvekst- høring

Kommunedirektørens forslag til vedtak:

1. A høre til - temaplan for oppvekst tas til orientering

2. Det gis følgende innspill til planen

•
•
•
•

1. Sammendrag og konklusjon
Kunnskapsgrunnlaget til A høre til - temaplan for oppvekst beskriver utfordringsbildet
med utgangspunkt i statistikk og analyse, forskning, styringsdokumenter, rapporter
og dagens praksis i Asker. Det har vært bred involvering fra medarbeidere i Asker
kommune i arbeidet med kunnskapsgrunnlaget.

Med utgangspunkt i dette er det i temaplanen definert 6 innsatsområder med
tilhørende strategier. Strategiene skal gi retning for oppvekstsektorens arbeid de
kommende årene.

Utkast til temaplan (vedlegg 1) og tilhørende kunnskapsgrunnlag (vedlegg 2) foreslås
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publisert for høring. 

 

2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
Vedtak om utarbeidelse av temaplaner ble fattet i forbindelse med behandling av  
Handlingsprogram 2020-2023. I utgangspunktet skulle det lages 3 temaplaner for  
oppvekst; en for barnehage, en for skole og en med tittel Barne- og ungdomstid.  
Dette ble senere administrativt endret til en temaplan som ivaretar hele  
oppvekstsektoren og barn og unges fritid. 
 
2.1 Formålet med temaplanen 
Temaplan for oppvekst er en strategisk plan for tjenesteområde oppvekst og for  
andre relevante tjenesteområder. Planen skal bidra til at askersamfunnet tar helhetlig  
grep om barn og unges oppvekst, også ut over tjenesteområde oppvekst sitt  
ansvarsområde. Dette krever samarbeid både internt i tjenesteområdet, men også  
mellom tjenesteområder og med innbyggere, næringsliv og frivilligheten.  
Arbeidet med og for barn og unge skal vektlegge strategier som er helsefremmende  
og inkluderende, og som bidrar til livsmestring og opplevelse av å høre til i  
fellesskapet på alle arenaer - hjemme, i barnehage og skole og i fritiden. 
 
Temaplanen inneholder innsatsområder og strategier som gir retning de neste tolv  
årene. 
 
2.2 Utfordringsbildet og fokusområder 
Barn og unge som vokser opp i Asker kommune har generelt gode levekår med  
trygge nærmiljøer, tilhørighet i familier hvor foreldre er i jobb og har god helse.  
 
Kunnskapsgrunnlaget for denne temaplanen viser at til tross for dette er det en del  
barn og unge som opplever at de ikke har et trygt miljø og nettverk med fortrolige  
venner, at de ikke kan delta i fritidsaktiviteter og at de ikke er så motiverte for skole  
og fremtiden. Kunnskapsgrunnlaget viser også ulikheter i helse og levekår blant  
befolkningen i Asker. 
 
2.3 Innsatsområder og strategier 
Denne temaplanen er inndelt i følgende seks innsatsområder:  
 

• Fremtidens aktive medborgere 
• Helsefremmende og inkluderende praksis 
• Helhetlige og koordinerte tjenester 
• Familie og nære nettverk 
• Trygge og aktive lokalsamfunn 

publisert for høring.

2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger
Vedtak om utarbeidelse av temaplaner ble fattet i forbindelse med behandling av
Handlingsprogram 2020-2023. I utgangspunktet skulle det lages 3 temaplaner for
oppvekst; en for barnehage, en for skole og en med tittel Barne- og ungdomstid.
Dette ble senere administrativt endret til en temaplan som ivaretar hele
oppvekstsektoren og barn og unges fritid.

2.1 Formålet med temaplanen
Temaplan for oppvekst er en strategisk plan for tjenesteområde oppvekst og for
andre relevante tjenesteområder. Planen skal bidra til at askersamfunnet tar helhetlig
grep om barn og unges oppvekst, også ut over tjenesteområde oppvekst sitt
ansvarsområde. Dette krever samarbeid både internt i tjenesteområdet, men også
mellom tjenesteområder og med innbyggere, næringsliv og frivilligheten.
Arbeidet med og for barn og unge skal vektlegge strategier som er helsefremmende
og inkluderende, og som bidrar til livsmestring og opplevelse av å høre til i
fellesskapet på alle arenaer - hjemme, i barnehage og skole og i fritiden.

Temaplanen inneholder innsatsområder og strategier som gir retning de neste tolv
årene.

2.2 Utfordringsbildet og fokusområder
Barn og unge som vokser opp i Asker kommune har generelt gode levekår med
trygge nærmiljøer, tilhørighet i familier hvor foreldre er i jobb og har god helse.

Kunnskapsgrunnlaget for denne temaplanen viser at til tross for dette er det en del
barn og unge som opplever at de ikke har et trygt miljø og nettverk med fortrolige
venner, at de ikke kan delta i fritidsaktiviteter og at de ikke er så motiverte for skole
og fremtiden. Kunnskapsgrunnlaget viser også ulikheter i helse og levekår blant
befolkningen i Asker.

2.3 Innsatsområder og strategier
Denne temaplanen er inndelt i følgende seks innsatsområder:

• Fremtidens aktive medborgere
• Helsefremmende og inkluderende praksis
• Helhetlige og koordinerte tjenester
• Familie og nære nettverk
• Trygge og aktive lokalsamfunn

2/5



 

  3/5 

• Utviklingsorienterte tjenester med relevant kompetanse 
 
Til innsatsområdene er 43 tilhørende strategier. Innsatsområdene og strategiene er  
definert med bakgrunn i kunnskapsgrunnlaget, og beskriver hva kommunen særlig  
må prioritere for å møte utfordringer og sikre utvikling og måloppnåelse. 
 
2.4 Kunnskapsgrunnlag 
Hensikten med kunnskapsgrunnlaget er å utrede og belyse aktuelle temaer og  
problemstillinger for å legge til rette for gode beslutningsprosesser for temaplanen.  
Temaplanen må sees i sammenheng med kunnskapsgrunnlaget som ligger til grunn  
for innsatsområdene og strategiene.  
Innholdet er hentet fra statistikk og analyse, forskning, styringsdokumenter, rapporter  
og dagens praksis i Asker.  
 
2.5 Medvirkningsprosesser 
Medvirkningsprosessene har vært viktige for utarbeidelse av kunnskapsgrunnlag og  
temaplan for at den skal bli så utfyllende og relevant som mulig. Både folkevalgte  
organer, administrativ ledelse, medarbeidere og fagressurser har bidratt underveis. 
 
Det har ikke latt seg gjøre å få nok innspill fra barn og elever i forbindelse med  
utarbeidelsen av kunnskapsgrunnlaget. I høringsperioden vil det bli prioritert å få inn  
deres stemme i større grad gjennom samtaleguider for barn i barnehage og skole,  
slik at deres synspunkt kan komme frem. I tillegg vil elevrådene og SU være  
høringsinstanser. 
 
Temaplanen legges ut til offentlig høring. Samarbeidsutvalgene i barnehager og  
skoler vil bli særlig oppfordret til å gi høringsuttalelse. 
 
2.6 Videre prosess i temaplanarbeidet 
Kunnskapsgrunnlag og temaplan sendes på høring i perioden 20. januar til 3. mars  
2023. I tillegg legges saken fram for råd og utvalg. Høringsinnspill vil bli vurdert  
innarbeidet før temaplanen legges fram for 2. gangsbehandling i Utvalg for oppvekst  
i april 2023. Planlagt sluttbehandling er i Kommunestyret i mai 2023. 
 
2.7 Iverksetting, evaluering og rapportering 
Å høre til - temaplan for oppvekst inngår i Asker kommunes plansystem, og følges  
opp som en del av den ordinære virksomhetsstyringen. Med utgangspunkt i den  
politisk vedtatte temaplanen, utarbeides administrativ handlingsplan hvor de årlige  
aktivitetene og prioriteringene vil gjøres. Noen av strategiene vil legges frem som  
politiske saker, andre vil inngå i det årlige handlingsprogrammet. Virksomhetene får  

• Utviklingsorienterte tjenester med relevant kompetanse

Til innsatsområdene er 43 tilhørende strategier. Innsatsområdene og strategiene er
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politiske saker, andre vil inngå i det årlige handlingsprogrammet. Virksomhetene får
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oppdrag knyttet til strategiene og utarbeider tiltak i sin virksomhetsplan. Oppfølging 
av tiltakene er en del av lederdialogen mellom virksomhetsleder og 
kommunalsjef/direktør. 

 

3. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene 
Asker kommune har tilsluttet seg FNs dimensjoner om sosial-, miljømessig- og  
økonomisk bærekraft. Tjenesteutvikling for barn og unge har relevans for alle de tre  
bærekraftsdimensjonene med vekt på økt kompetanse for barn og unge knyttet til  
miljømessig bærekraft, slik at de blir rustet til å ta gode valg for miljø nå og i  
fremtiden. Videre skal temaplanen bidra til tjenester som fremmer sosial utjevning og  
likeverdig tilbud og tjenester (sosial bærekraft), hvor inkludering og forebygging av  
utenforskap vektlegges. Temaplanen skal også gi retning for at vi har tjenester som  
har kompetanse, arbeidsmåter og er organisert på en måte som bidrar til økonomisk  
bærekraft. 
 

 
4. Tidligere behandling 
Sak 20/22 om mandat og rammer for denne temaplanen ble behandlet av Utvalg for  
oppvekst, i møte av 22.03.22. Følgende vedtak ble fattet: 
 

1. Arbeid med temaplan for oppvekst gjennomføres i tråd med de rammer og  
føringer som fremgår av mandatet med følgende tillegg: 
Nytt avsnitt. 6 i kapittel 2: 
Temaplanen skal bidra til å videreutvikle kvalitet i skole og barnehage. 
Målet  
skal være at barnehagebarn/elever blir sett som enkeltindivider og får 
oppfølging/opplæring som er tilpasset deres individuelle behov. 
Nytt kulepunkt under Temaer/problemstillinger som skal utredes: 
Temaplanen skal belyse hvordan man kan tilby til mer likeverdig tilbud slik 
at  
kjønnsforskjellene i skole, barnehage og oppvekst blir utjevnet 
 

2. Temaplanen legges frem for kommunestyret for endelig behandling 2.  
kvartal  

Sak om 1. gangsbehandling for denne temaplanen ble behandlet av Utvalg for 
oppvekst, i møte av 17.01.2023. Følgende innstilling i to punkter ble enstemmig 
vedtatt: 

1. Å høre til - temaplan for oppvekst legges ut på høring med høringsfrist 3. mars  
2023 

oppdrag knyttet til strategiene og utarbeider tiltak i sin virksomhetsplan. Oppfølging
av tiltakene er en del av lederdialogen mellom virksomhetsleder og
kommunalsjef/direktør.

3. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene
Asker kommune har tilsluttet seg FNs dimensjoner om sosial-, miljømessig- og
økonomisk bærekraft. Tjenesteutvikling for barn og unge har relevans for alle de tre
bærekraftsdimensjonene med vekt på økt kompetanse for barn og unge knyttet til
miljømessig bærekraft, slik at de blir rustet til å ta gode valg for miljø nå og i
fremtiden. Videre skal temaplanen bidra til tjenester som fremmer sosial utjevning og
likeverdig tilbud og tjenester (sosial bærekraft), hvor inkludering og forebygging av
utenforskap vektlegges. Temaplanen skal også gi retning for at vi har tjenester som
har kompetanse, arbeidsmåter og er organisert på en måte som bidrar til økonomisk
bærekraft.

4. Tidligere behandling
Sak 20/22 om mandat og rammer for denne temaplanen ble behandlet av Utvalg for
oppvekst, i møte av 22.03.22. Følgende vedtak ble fattet:

1. Arbeid med temaplan for oppvekst gjennomføres i tråd med de rammer og
føringer som fremgår av mandatet med følgende tillegg:
Nytt avsnitt. 6 i kapittel 2:
Temaplanen skal bidra til å videreutvikle kvalitet i skole og barnehage.
Målet
skal være at barnehagebarn/elever blir sett som enkeltindivider og får
oppfølging/opplæring som er tilpasset deres individuelle behov.
Nytt kulepunkt under Temaer/problemstillinger som skal utredes:
Temaplanen skal belyse hvordan man kan tilby til mer likeverdig tilbud slik
at
kjønnsforskjellene i skole, barnehage og oppvekst blir utjevnet

2. Temaplanen legges frem for kommunestyret for endelig behandling 2.
kvartal

Sak om 1. gangsbehandling for denne temaplanen ble behandlet av Utvalg for
oppvekst, i møte av 17.01.2023. Følgende innstilling i to punkter ble enstemmig
vedtatt:

1. Ahøre til - temaplan for oppvekst legges ut på høring med høringsfrist 3. mars
2023
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Innsatsområdene er:  
• Fremtidens aktive medborgere 
• Helsefremmende og inkluderende praksis 
• Helhetlige og koordinerte tjenester 
• Familie og nære nettverk 
• Trygge og aktive lokalsamfunn 
• Utviklingsorienterte tjenester med relevant kompetanse 
 

2. Saken skal i følgende råd og utvalg i høringsperioden: 
• Ungdomsrådet 9. februar 2023 
• Råd for personer med funksjonsnedsettelse 9. februar 2023 
• Utvalg for velferd 14.februar 2023 
• Utvalg for medborgerskap 16.februar 2023 

 

 
5. Kommunedirektørens vurdering 
Innsatsområdene og strategiene i Å høre til – temaplan for oppvekst skal bidra til god  
helse, god utdanning og et mer inkluderende samfunn for barn, unge og familier. For  
å realisere dette må vi rette oppmerksomheten mot på innbyggernes behov, også  
når tiltak iverksettes. Det betyr at vi i større grad må ivareta barn og unges stemme,  
ha et tettere samarbeid med foreldre og generelt fremme en mer inkluderende  
praksis. I tillegg må det tverrsektorielle arbeidet systematiseres og koordineres.  
 

 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

Å høre til - temaplan for oppvekst  - høringsutkast   
Kunnskapsgrunnlag - Høringsutkast  

 

Innsatsområdene er:
• Fremtidens aktive medborgere
• Helsefremmende og inkluderende praksis
• Helhetlige og koordinerte tjenester
• Familie og nære nettverk
• Trygge og aktive lokalsamfunn
• Utviklingsorienterte tjenester med relevant kompetanse

2. Saken skal i følgende råd og utvalg i høringsperioden:
• Ungdomsrådet 9. februar 2023
• Råd for personer med funksjonsnedsettelse 9. februar 2023
• Utvalg for velferd 14.februar 2023
• Utvalg for medborgerskap 16.februar 2023

5. Kommunedirektørens vurdering
Innsatsområdene og strategiene i Ahøre til - temaplan for oppvekst skal bidra til god
helse, god utdanning og et mer inkluderende samfunn for barn, unge og familier. For
å realisere dette må vi rette oppmerksomheten mot på innbyggernes behov, også
når tiltak iverksettes. Det betyr at vi i større grad må ivareta barn og unges stemme,
ha et tettere samarbeid med foreldre og generelt fremme en mer inkluderende
praksis. I tillegg må det tverrsektorielle arbeidet systematiseres og koordineres.

Lars Bjerke
kommunedirektør

Dokumentet er elektronisk godkjent.

Vedlegg:

A høre til - temaplan for oppvekst - høringsutkast
Kunnskapsgrunnlag - Høringsutkast
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/22972 Hege Oshaug 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 09.02.2023 3/23 
2 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

09.02.2023 5/23 

3 Utvalg for velferd 14.02.2023 7/23 
4 Utvalg for medborgerskap 16.02.2023 10/23 
  

Å høre til - temaplan for oppvekst- høring 

Råd for personer med funksjonsnedsettelse har behandlet saken i møte 09.02.2023 
sak 5/23 

Behandling 

Rådgiver Janita Flem innledet til saken og besvarte spørsmål. 

Felles forslag fremmet av May B. Myklebust til innspill til planen: 

Planen er først og fremst veldig generell og til tider tungt språk. Språket bør forenkles 
og gjøres mer leservennlig. 

Forebygging: Savner mer om forebygging og oppfølging av barn og unge som sliter, 
og som trenger en eller annen form for tilrettelegging. Assistenter, miljøarbeidere, 
støttekontakter mm. 

Mobbing/inkludering: Temaplanen burde hatt større plass til bekjempelse av 
mobbing og utenforskap blant barn og unge med funksjonsnedsettelse. Hvordan 
skape et inkluderende oppvekstmiljø i Asker. 

Transportutfordringer: For mange barn og unge med funksjonsnedsettelser er 
transport til fritidsaktiviteter en stor utfordring. Hvordan skal kommunen legge til rette 
for å løse disse utfordringene. 
 
Innstillingens punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 

0 Asker
kommune

Saksprotokoll

Arivsak
22/22972

Saksbehandler
Hege Oshaug

Behandlet av Møtedato Saksnr.
1 Ungdomsrådet 09.02.2023 3/23
2 Råd for personer med 09.02.2023 5/23
funksjonsnedsettelse
3 Utvalg for velferd 14.02.2023 7/23
4 Utvalg for medborgerskap 16.02.2023 10/23

Å høre til - temaplan for oppvekst- høring

Råd for personer med funksjonsnedsettelse har behandlet saken i møte 09.02.2023
sak 5/23

Behandling

Rådgiver Janita Flem innledet til saken og besvarte spørsmål.

Felles forslag fremmet av May B. Myklebust til innspill til planen:

Planen er først og fremst veldig generell og til tider tungt språk. Språket bør forenkles
og gjøres mer leservennlig.

Forebygging: Savner mer om forebygging og oppfølging av barn og unge som sliter,
og som trenger en eller annen form for tilrettelegging. Assistenter, miljøarbeidere,
støttekontakter mm.

Mobbing/inkludering: Temaplanen burde hatt større plass til bekjempelse av
mobbing og utenforskap blant barn og unge med funksjonsnedsettelse. Hvordan
skape et inkluderende oppvekstmiljø i Asker.

Transportutfordringer For mange barn og unge med funksjonsnedsettelser er
transport til fritidsaktiviteter en stor utfordring. Hvordan skal kommunen legge til rette
for å løse disse utfordringene.

Innstillingens punkt 1 ble enstemmig vedtatt.
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Felles forslag fremmet av May B. Myklebust til punkt 2 ble enstemmig vedtatt 

 

Vedtak  

1. Å høre til - temaplan for oppvekst tas til orientering. 

2. Det gis følgende innspill til planen: 

• Planen er først og fremst veldig generell og til tider tungt språk. Språket 
bør forenkles og gjøres mer leservennlig. 

• Forebygging: Savner mer om forebygging og oppfølging av barn og unge 
som sliter, og som trenger en eller annen form for tilrettelegging. 
Assistenter, miljøarbeidere, støttekontakter mm. 

• Mobbing/inkludering: Temaplanen burde hatt større plass til bekjempelse 
av mobbing og utenforskap blant barn og unge med 
funksjonsnedsettelse. Hvordan skape et inkluderende oppvekstmiljø i 
Asker. 

• Transportutfordringer: For mange barn og unge med 
funksjonsnedsettelser er transport til fritidsaktiviteter en stor utfordring. 
Hvordan skal kommunen legge til rette for å løse disse utfordringene. 

 

 

 

Felles forslag fremmet av May B. Myklebust til punkt 2 ble enstemmig vedtatt

Vedtak

1. Ahøre til - temaplan for oppvekst tas til orientering.

2. Det gis følgende innspill til planen:

• Planen er først og fremst veldig generell og til tider tungt språk. Språket
bør forenkles og gjøres mer leservennlig.

• Forebygging: Savner mer om forebygging og oppfølging av barn og unge
som sliter, og som trenger en eller annen form for tilrettelegging.
Assistenter, miljøarbeidere, støttekontakter mm.

• Mobbing/inkludering: Temaplanen burde hatt større plass til bekjempelse
av mobbing og utenforskap blant barn og unge med
funksjonsnedsettelse. Hvordan skape et inkluderende oppvekstmiljø i
Asker.

• Transportutfordringer: For mange barn og unge med
funksjonsnedsettelser er transport til fritidsaktiviteter en stor utfordring.
Hvordan skal kommunen legge til rette for å løse disse utfordringene.
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/22972 Hege Oshaug 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 09.02.2023 3/23 
2 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

09.02.2023 5/23 

3 Utvalg for velferd 14.02.2023 7/23 
4 Utvalg for medborgerskap 16.02.2023 10/23 
  

Å høre til - temaplan for oppvekst- høring 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 09.02.2023 sak 3/23 

Behandling 

Rådgiver Janita Flem innledet kort til saken. 

Tobias Waage-Bremnes fremmet følgende forslag til nye kulepunkt i punkt 2: 

• «Ungdomsrådet ønsker at temaplan "Å høre til" skal nevne og omtale 
russetiden. 

• Ungdomsrådet ønsker at det legges en strategi for å sikre en mer 
inkluderende avgangsfeiring for videregående elever.» 

Maia Hollender fremmet følgene kulepunkt til punkt 2. 

• «Ungdomsrådet oppfordrer kommunen til å jobbe for inkluderende russetid 
med fylkeskommunen og andre kommuner.» 

Nestleder Brage Skarstein fremmet følgende forslag til nytt kulepunkt 2: 

• «Skole burde få en tydeligere og mer selvstendig rolle i temaplanen, enten 
som eget delkapittel under innsatsområde 1, eller som eget innsatsområde.» 

Hollender fremmet videre følgende 10 kulepunkt til punkt 2: 

0 Asker
kommune

Saksprotokoll

Arivsak
22/22972

Saksbehandler
Hege Oshaug

Behandlet av Møtedato Saksnr.
1 Ungdomsrådet 09.02.2023 3/23
2 Råd for personer med 09.02.2023 5/23
funksjonsnedsettelse
3 Utvalg for velferd 14.02.2023 7/23
4 Utvalg for medborgerskap 16.02.2023 10/23

Å høre til - temaplan for oppvekst- høring

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 09.02.2023 sak 3/23

Behandling

Rådgiver Janita Flem innledet kort til saken.

Tobias Waage-Bremnes fremmet følgende forslag til nye kulepunkt i punkt 2:

• «Ungdomsrådet ønsker at temaplan ''Ahøre til" skal nevne og omtale
russetiden.

• Ungdomsrådet ønsker at det legges en strategi for å sikre en mer
inkluderende avgangsfeiring for videregående elever.»

Maia Hollender fremmet følgene kulepunkt til punkt 2.

• «Ungdomsrådet oppfordrer kommunen til å jobbe for inkluderende russetid
med fylkeskommunen og andre kommuner.»

Nestleder Brage Skarstein fremmet følgende forslag til nytt kulepunkt 2:

• «Skole burde få en tydeligere og mer selvstendig rolle i temaplanen, enten
som eget delkapittel under innsatsområde 1, eller som eget innsatsområde.»

Hollender fremmet videre følgende 10 kulepunkt til punkt 2:
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• «Ungdomsrådet mener den øverste strategien nevnt på side 11 også burde 
gjelde for nærområder og lokalsamfunn, ikke kun i utvikling av 
tjenestetilbudet. 

• Ungdomsrådet foreslår at barn og unges egne erfaringer og meninger også 
blir systematisk etterspurt i enkelte plan- og byggesaker som pilotprosjekt i 
viktige plansaker. 

 

• Ungdomsrådet synes det er flott at det legges opp til mer praktisk 
undervisning, og ønsker mer undervisning utendørs og undervisning utenfor 
klasserommet. 

• Ungdomsrådet mener terskelen for tilpasset undervisning bør vurderes å 
senkes. Tilpasset undervisning bør gjelde enten eleven ligger foran eller bak 
pensum, eller trenger andre undervisningsformer for å følge pensum. Behov 
for tilpasset undervisning kan også variere fra fag til fag for den enkelte elev. 

• Reduserte SFO-priser bør også vurderes som virkemiddel for å øke 
deltakelsen. 

• Ungdomsrådet ønsker å sikre tilgjengelige lavterskeltilbud for psykisk helse på 
hver ungdoms- og videregående skole. 

• Ungdomsrådet ønsker et punkt om unges første steg inn i arbeidslivet - fra 
arbeidsuke i 9. klasse til sommerjobb og deltidsjobb. 

• Det bør tilrettelegges for jobber i lokalsamfunnet, som deltids- og 
sommerjobber. 

• Det er viktig med gode forbilder i lokalsamfunnet. 

• Ungdomsrådet ønsker at unge i kommunen gis mulighet til å påvirke, ikke 
bare delta, i lokalsamfunnet.» 

Nestleder Skarstein fremmet følgende protokolltilførsel som svar på rådsmedlem 
Waage Bremses sitt forslag: 

«Dersom Tobias Waage Bremnes sitt forslag "Ungdomsrådet ønsker at det legges 
en strategi for å sikre en mer inkluderende avgangsfeiring for videregåendeelever", 
dersom det blir vedtatt, ønsker nestleder Skarstein følgende protokolltilførsel: 

• «Ungdomsrådet mener den øverste strategien nevnt på side 11 også burde
gjelde for nærområder og lokalsamfunn, ikke kun i utvikling av
tjenestetilbudet.

• Ungdomsrådet foreslår at barn og unges egne erfaringer og meninger også
blir systematisk etterspurt i enkelte plan- og byggesaker som pilotprosjekt i
viktige plansaker.

• Ungdomsrådet synes det er flott at det legges opp til mer praktisk
undervisning, og ønsker mer undervisning utendørs og undervisning utenfor
klasserommet.

• Ungdomsrådet mener terskelen for tilpasset undervisning bør vurderes å
senkes. Tilpasset undervisning bør gjelde enten eleven ligger foran eller bak
pensum, eller trenger andre undervisningsformer for å følge pensum. Behov
for tilpasset undervisning kan også variere fra fag til fag for den enkelte elev.

• Reduserte SFO-priser bør også vurderes som virkemiddel for å øke
deltakelsen.

• Ungdomsrådet ønsker å sikre tilgjengelige lavterskeltilbud for psykisk helse på
hver ungdoms- og videregående skole.

• Ungdomsrådet ønsker et punkt om unges første steg inn i arbeidslivet - fra
arbeidsuke i 9. klasse til sommerjobb og deltidsjobb.

• Det bør tilrettelegges for jobber i lokalsamfunnet, som deltids- og
sommerjobber.

• Det er viktig med gode forbilder i lokalsamfunnet.

• Ungdomsrådet ønsker at unge i kommunen gis mulighet til å påvirke, ikke
bare delta, i lokalsamfunnet.»

Nestleder Skarstein fremmet følgende protokolltilførsel som svar på rådsmedlem
Waage Bremses sitt forslag:

«Dersom Tobias Waage Bremnes sitt forslag "Ungdomsrådet ønsker at det legges
en strategi for å sikre en mer inkluderende avgangsfeiring for videregåendeelever",
dersom det blir vedtatt, ønsker nestleder Skarstein følgende protokolltilførsel:
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"Dette utvalgsmedlem stiller seg ikke bak forslaget til Waage-Bremnes. Det er ikke 
kommunens ansvar å legge bånd på russen sin avgangsfeiring, heller ikke å 
subsidiere den med lokaler eller andre tilbud fra kommunen. 

Siden toppåret i 2009, er antall russebusser i Asker og Bærum halvert, og trenden 
fortsetter. Russen er alle over 18 år, og myndige mennesker evner godt å bestemme 
om de ønsker å ta del i den harde busskulturen, eller bli del av mer lavterskel-
grupper. Dersom målet med kommunal innblanding i en privat feiring er større 
inkludering, er det mer effektivt med tidlig innsats og tiltak i skolen. Kommunen har 
ingen rolle i en privat feiring, som man står helt fritt til å ikke ta del i. " 

Kommunedirektøres forslag punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 

Tobias Waage-Bremnes forslag til nye kulepunkt i punkt 2 ble vedtatt mot 1 stemme 
(Skarstein) 

Maia Hollenders forslag til nytt kulepunkt i punkt 2 ble vedtatt mot 1 stemme 
(Skarstein) 

Brage Skarsteins forslag til nytt kulepunkt i punkt 2 ble enstemmig vedtatt. 

Hollenders forslag til 10 nye kulepunkt i punkt 2 ble vedtatt mot en stemme 
(Skarstein) 

Skarsteins protokolltilførsel ble notert. 

 

Vedtak  

1. Å høre til - temaplan for oppvekst tas til orientering 

2. Det gis følgende innspill til planen:      

• Ungdomsrådet ønsker at temaplan "Å høre til" skal nevne og omtale 
russetiden. 

• Ungdomsrådet ønsker at det legges en strategi for å sikre en mer 
inkluderende avgangsfeiring for videregående elever. 

• Ungdomsrådet oppfordrer kommunen til å jobbe for inkluderende russetid 
med fylkeskommunen og andre kommuner. 

• Skole burde få en tydeligere og mer selvstendig rolle i temaplanen, enten som 
eget delkapittel under innsatsområde 1, eller som eget innsatsområde. 

"Dette utvalgsmedlem stiller seg ikke bak forslaget til Waage-Bremnes. Det er ikke
kommunens ansvar å legge bånd på russen sin avgangsfeiring, heller ikke å
subsidiere den med lokaler eller andre tilbud fra kommunen.

Siden toppåret i 2009, er antall russebusser i Asker og Bærum halvert, og trenden
fortsetter. Russen er alle over 18 år, og myndige mennesker evner godt å bestemme
om de ønsker å ta del i den harde bussku/turen, eller bli del av mer lavterskel-
grupper. Dersom målet med kommunal innblanding i en privat feiring er større
inkludering, er det mer effektivt med tidlig innsats og tiltak i skolen. Kommunen har
ingen rolle i en privat feiring, som man står helt fritt til å ikke ta del i. "

Kommunedirektøres forslag punkt 1 ble enstemmig vedtatt.

Tobias Waage-Bremnes forslag til nye kulepunkt i punkt 2 ble vedtatt mot 1 stemme
(Skarstein)

Maia Hollenders forslag til nytt kulepunkt i punkt 2 ble vedtatt mot 1 stemme
(Skarstein)

Brage Skarsteins forslag til nytt kulepunkt i punkt 2 ble enstemmig vedtatt.

Hollenders forslag til 10 nye kulepunkt i punkt 2 ble vedtatt mot en stemme
(Skarstein)

Skarsteins protokolltilførsel ble notert.

Vedtak

1. A høre til - temaplan for oppvekst tas til orientering

2. Det gis følgende innspill til planen:

• Ungdomsrådet ønsker at temaplan "Å høre til" skal nevne og omtale
russetiden.

• Ungdomsrådet ønsker at det legges en strategi for å sikre en mer
inkluderende avgangsfeiring for videregående elever.

• Ungdomsrådet oppfordrer kommunen til å jobbe for inkluderende russetid
med fylkeskommunen og andre kommuner.

• Skole burde få en tydeligere og mer selvstendig rolle i temaplanen, enten som
eget delkapittel under innsatsområde 1, eller som eget innsatsområde.
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• Ungdomsrådet mener den øverste strategien nevnt på side 11 også burde 
gjelde for nærområder og lokalsamfunn, ikke kun i utvikling av 
tjenestetilbudet. 

• Ungdomsrådet foreslår at barn og unges egne erfaringer og meninger også 
blir systematisk etterspurt i enkelte plan- og byggesaker som pilotprosjekt i 
viktige plansaker. 

• Ungdomsrådet synes det er flott at det legges opp til mer praktisk 
undervisning, og ønsker mer undervisning utendørs og undervisning utenfor 
klasserommet. 

• Ungdomsrådet mener terskelen for tilpasset undervisning bør vurderes 
senkes. Tilpasset undervisning bør gjelde enten eleven ligger foran eller 
pensum, eller trenger andre undervisningsformer for å følge pensum. Behov 
for tilpasset undervisning kan også variere fra fag til fag for den enkelte elev. 

• Reduserte SFO-priser bør også vurderes som virkemiddel for å øke 
deltakelsen. 

• Ungdomsrådet ønsker å sikre tilgjengelige lavterskeltilbud for psykisk helse på 
hver ungdoms- og videregående skole. 

• Ungdomsrådet ønsker et punkt om unges første steg inn i arbeidslivet - fra 
arbeidsuke i 9. klasse til sommerjobb og deltidsjobb. 

• Det bør tilrettelegges for jobber i lokalsamfunnet, som deltids- og 
sommerjobber. 

• Det er viktig med gode forbilder i lokalsamfunnet. 

• Ungdomsrådet ønsker at unge i kommunen gis mulighet til å påvirke, ikke 
bare delta, i lokalsamfunnet. 

 

 

 

 

 

• Ungdomsrådet mener den øverste strategien nevnt på side 11 også burde
gjelde for nærområder og lokalsamfunn, ikke kun i utvikling av
tjenestetilbudet.

• Ungdomsrådet foreslår at barn og unges egne erfaringer og meninger også
blir systematisk etterspurt i enkelte plan- og byggesaker som pilotprosjekt i
viktige plansaker.

• Ungdomsrådet synes det er flott at det legges opp til mer praktisk
undervisning, og ønsker mer undervisning utendørs og undervisning utenfor
klasserommet.

• Ungdomsrådet mener terskelen for tilpasset undervisning bør vurderes
senkes. Tilpasset undervisning bør gjelde enten eleven ligger foran eller
pensum, eller trenger andre undervisningsformer for å følge pensum. Behov
for tilpasset undervisning kan også variere fra fag til fag for den enkelte elev.

• Reduserte SFO-priser bør også vurderes som virkemiddel for å øke
deltakelsen.

• Ungdomsrådet ønsker å sikre tilgjengelige lavterskeltilbud for psykisk helse på
hver ungdoms- og videregående skole.

• Ungdomsrådet ønsker et punkt om unges første steg inn i arbeidslivet - fra
arbeidsuke i 9. klasse til sommerjobb og deltidsjobb.

• Det bør tilrettelegges for jobber i lokalsamfunnet, som deltids- og
sommerjobber.

• Det er viktig med gode forbilder i lokalsamfunnet.

• Ungdomsrådet ønsker at unge i kommunen gis mulighet til å påvirke, ikke
bare delta, i lokalsamfunnet.
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/22972 Hege Oshaug 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 09.02.2023 3/23 
2 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

09.02.2023 5/23 

3 Utvalg for velferd 14.02.2023 7/23 
4 Utvalg for medborgerskap 16.02.2023 10/23 
  

Å høre til - temaplan for oppvekst- høring 

Utvalg for velferd har behandlet saken i møte 14.02.2023 sak 7/23 

Behandling 

Leder Cecilie Lindgren, H innledet til saken og presentasjon ved saksbehandler 
Hege Oshaug og Gyri Esman som også besvarte spørsmål. 

Oversendelsesforslaget fremmet av Solav Abbas, A: 

Temaplan for Oppvekst «Å høre til»: 

Planen er først og fremst veldig generell og til tider tungt språk. Språket bør 
forenkles og gjøres mer leservennlig. 

Forebygging: 

Savner mer om forebygging og oppfølging av barn og unge som sliter, og som 
trenger en eller annen form tilrettelegging. Assistenter, miljøarbeidere, 
støttekontakter mm. 

Mobbing/inkludering: 

Temaplan «Høre til» burde hatt større plass til bekjempelse av mobbing og 
utenforskap blant barn og unge med funksjonsnedsettelser. Hvordan skape et 
inkluderende oppvekstmiljø i Asker? 

0 Asker
kommune

Saksprotokoll

Arivsak
22/22972

Saksbehandler
Hege Oshaug

Behandlet av Møtedato Saksnr.
1 Ungdomsrådet 09.02.2023 3/23
2 Råd for personer med 09.02.2023 5/23
funksjonsnedsettelse
3 Utvalg for velferd 14.02.2023 7/23
4 Utvalg for medborgerskap 16.02.2023 10/23

Å høre til - temaplan for oppvekst- høring

Utvalg for velferd har behandlet saken i møte 14.02.2023 sak 7/23

Behandling

Leder Cecilie Lindgren, H innledet til saken og presentasjon ved saksbehandler
Hege Oshaug og Gyri Esman som også besvarte spørsmål.

Oversendelsesforslaget fremmet av Solav Abbas, A:

Temaplan for Oppvekst «A høre til»:

Planen er først og fremst veldig generell og til tider tungt språk. Språket bør
forenkles og gjøres mer leservennlig.

Forebygging:

Savner mer om forebygging og oppfølging av barn og unge som sliter, og som
trenger en eller annen form tilrettelegging. Assistenter, miljøarbeidere,
støttekontakter mm.

Mobbing/inkludering:

Temaplan «Høre til» burde hatt større plass til bekjempelse av mobbing og
utenforskap blant barn og unge med funksjonsnedsettelser. Hvordan skape et
inkluderende oppvekstmiljø i Asker?
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Transportutfordringer: 

For mange barn og unge med funksjonsnedsettelser er transport til fritidsaktiviteter 
en stor utfordring. Hvordan skal kommunen legge bedre til rette for å løse disse 
utfordringene? 

Forslag fremmet av Hans A. Hveem, H på vegne av H, PP og KrF: 

Hovedutvalg for Velferd har følgende innspill til temaplan for Oppvekst «Å høre til»: 

Oppvekstplanen er omfattende og god. Hovedutvalg for velferd tror spesielt 
retningen med tidlig innsats og en helhetlig oppfølging av familier hvor det erfares 
utfordringer er viktig. Asker velferdslab som metodikk bør i større grad anvendes for 
mestring og utvikling.  

Kunnskapsgrunnlaget viser at gutter har på mange områder større utfordringer i 
skoleløpet enn jenter. Hovedutvalget for velferd ber om at det rettes spesiell 
oppmerksomhet gutters utfordringer i skoleløpet.  

Fysisk aktivitet og lek er helt sentralt for utvikling av balanse, koordinasjon, 
konsentrasjonsevne og god fysisk og psykisk helse. Forskning viser at den fysiske 
aktiviteten i befolkningen har gått ned, også blant barn og ungdom, samtidig har vi 
større utfordringer med psykisk uhelse enn tidligere. Hovedutvalg for Velferd mener 
Asker kommune bør se på muligheter for å øke den fysiske aktiviteten gjennom 
oppvekstløpet, for eksempel ved å teste ut piloter for å legge mer undervisning 
utendørs, særlig i tidlige skoletrinn.  

Hovedutvalg for Velferd er opptatt av at vi må øke innenfor skapet for ungdom i 
Asker, det betyr blant annet at flere må fullføre videregående skole. Det er 
nødvendig med økt samarbeid med videregående skole for en helhetlig oppfølging. 
Det er viktig at man ved utfordringer i ungdomstiden for eksempel kan erfare 
mestring i livet og troen og evnen på å skape sin egen fremtid. Her vil også 
samarbeid særlig mellom Oppvekst og Velferd være viktig, med sikte på å forenkle 
overgangen fra ungdom til voksen.  

Oversendelsesforslaget fremmet av Solav Abbas, A ble besluttet oversendt uten 
realitetsbehandling. 

Forslag fremmet av Hans A. Hveem, H på vegne av H, PP og Krf ble enstemmig 
vedtatt til innspill til planen i punkt 2. 

Innstillingens punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 

 

Transportutfordringer:

For mange barn og unge med funksjonsnedsettelser er transport til fritidsaktiviteter
en stor utfordring. Hvordan skal kommunen legge bedre til rette for å løse disse
utfordringene?

Forslag fremmet av Hans A. Hveem, H på vegne av H, PP og KrF:

Hovedutvalg for Velferd har følgende innspill til temaplan for Oppvekst «Ahøre til»:

Oppvekstplanen er omfattende og god. Hovedutvalg for velferd tror spesielt
retningen med tidlig innsats og en helhetlig oppfølging av familier hvor det erfares
utfordringer er viktig. Asker velferdslab som metodikk bør i større grad anvendes for
mestring og utvikling.

Kunnskapsgrunnlaget viser at gutter har på mange områder større utfordringer i
skoleløpet enn jenter. Hovedutvalget for velferd ber om at det rettes spesiell
oppmerksomhet gutters utfordringer i skoleløpet.

Fysisk aktivitet og lek er helt sentralt for utvikling av balanse, koordinasjon,
konsentrasjonsevne og god fysisk og psykisk helse. Forskning viser at den fysiske
aktiviteten i befolkningen har gått ned, også blant barn og ungdom, samtidig har vi
større utfordringer med psykisk uhelse enn tidligere. Hovedutvalg for Velferd mener
Asker kommune bør se på muligheter for å øke den fysiske aktiviteten gjennom
oppvekstløpet, for eksempel ved å teste ut piloter for å legge mer undervisning
utendørs, særlig i tidlige skoletrinn.

Hovedutvalg for Velferd er opptatt av at vi må øke innenfor skapet for ungdom i
Asker, det betyr blant annet at flere må fullføre videregående skole. Det er
nødvendig med økt samarbeid med videregående skole for en helhetlig oppfølging.
Det er viktig at man ved utfordringer i ungdomstiden for eksempel kan erfare
mestring i livet og troen og evnen på å skape sin egen fremtid. Her vil også
samarbeid særlig mellom Oppvekst og Velferd være viktig, med sikte på å forenkle
overgangen fra ungdom til voksen.

Oversendelsesforslaget fremmet av Solav Abbas, A ble besluttet oversendt uten
realitetsbehandling.

Forslag fremmet av Hans A. Hveem, H på vegne av H, PP og Krf ble enstemmig
vedtatt til innspill til planen i punkt 2.

Innstillingens punkt 1 ble enstemmig vedtatt.

2/3



 

  3/3 

Vedtak  

1. Å høre til - temaplan for oppvekst tas til orientering 

2. Det gis følgende innspill til planen 

• Oppvekstplanen er omfattende og god. Hovedutvalg for velferd tror 
spesielt retningen med tidlig innsats og en helhetlig oppfølging av familier 
hvor det erfares utfordringer er viktig. Asker velferdslab som metodikk 
bør i større grad anvendes for mestring og utvikling.  

• Kunnskapsgrunnlaget viser at gutter har på mange områder større 
utfordringer i skoleløpet enn jenter.  Hovedutvalget for velferd ber om at 
det rettes spesiell oppmerksomhet gutters utfordringer i skoleløpet.  

• Fysisk aktivitet og lek er helt sentralt for utvikling av balanse, 
koordinasjon, konsentrasjonsevne og god fysisk og psykisk helse. 
Forskning viser at den fysiske aktiviteten i befolkningen har gått ned, 
også blant barn og ungdom, samtidig har vi større utfordringer med 
psykisk uhelse enn tidligere. Hovedutvalg for Velferd mener Asker 
kommune bør se på muligheter for å øke den fysiske aktiviteten gjennom 
oppvekstløpet, for eksempel ved å teste ut piloter for å legge mer 
undervisning utendørs, særlig i tidlige skoletrinn.  

• Hovedutvalg for Velferd er opptatt av at vi må øke innenfor skapet for 
ungdom i Asker, det betyr blant annet at flere må fullføre videregående 
skole. Det er nødvendig med økt samarbeid med videregående skole for 
en helhetlig oppfølging. Det er viktig at man ved utfordringer i 
ungdomstiden for eksempel kan erfare mestring i livet og troen og evnen 
på å skape sin egen fremtid. Her vil også samarbeid særlig mellom 
Oppvekst og Velferd være viktig, med sikte på å forenkle overgangen fra 
ungdom til voksen. 

 

 

 

Vedtak

1. Ahøre til - temaplan for oppvekst tas til orientering

2. Det gis følgende innspill til planen

• Oppvekstplanen er omfattende og god. Hovedutvalg for velferd tror
spesielt retningen med tidlig innsats og en helhetlig oppfølging av familier
hvor det erfares utfordringer er viktig. Asker velferdslab som metodikk
bør i større grad anvendes for mestring og utvikling.

• Kunnskapsgrunnlaget viser at gutter har på mange områder større
utfordringer i skoleløpet enn jenter. Hovedutvalget for velferd ber om at
det rettes spesiell oppmerksomhet gutters utfordringer i skoleløpet.

• Fysisk aktivitet og lek er helt sentralt for utvikling av balanse,
koordinasjon, konsentrasjonsevne og god fysisk og psykisk helse.
Forskning viser at den fysiske aktiviteten i befolkningen har gått ned,
også blant barn og ungdom, samtidig har vi større utfordringer med
psykisk uhelse enn tidligere. Hovedutvalg for Velferd mener Asker
kommune bør se på muligheter for å øke den fysiske aktiviteten gjennom
oppvekstløpet, for eksempel ved å teste ut piloter for å legge mer
undervisning utendørs, særlig i tidlige skoletrinn.

• Hovedutvalg for Velferd er opptatt av at vi må øke innenfor skapet for
ungdom i Asker, det betyr blant annet at flere må fullføre videregående
skole. Det er nødvendig med økt samarbeid med videregående skole for
en helhetlig oppfølging. Det er viktig at man ved utfordringer i
ungdomstiden for eksempel kan erfare mestring i livet og troen og evnen
på å skape sin egen fremtid. Her vil også samarbeid særlig mellom
Oppvekst og Velferd være viktig, med sikte på å forenkle overgangen fra
ungdom til voksen.
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/22972 Hege Oshaug 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 09.02.2023 3/23 
2 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

09.02.2023 5/23 

3 Utvalg for velferd 14.02.2023 7/23 
4 Utvalg for medborgerskap 16.02.2023 10/23 
  

Å høre til - temaplan for oppvekst- høring 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 16.02.2023 sak 10/23 

Behandling 

Leder Kari Sofie Bjørnsen (H) innledet til saken.  

Bjørnsen (H) fremmet følgende forslag til innspill på vegne at et samlet hovedutvalg: 

• «I fortsettelsen av dette arbeidet er utvalget særlig opptatt av medvirkning, 
klart og enkelt språk, at fellesskapet sammen sikrer innenforskap og gode 
oppvekstsvilkår for barn og unge, samarbeid mellom kommune, innbyggere, 
næringsliv og frivillighet. Demokratiarbeid og ytringsfrihet, sammenhengen 
med andre temaplaner, særlig temaplan for medborgerskap, må sikres. 
Samarbeid på tvers av kommunens tjenesteområder er en viktig del av dette.» 

Kommunedirektøres forslag punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 

Kommunedirektørens forslag punkt 2 ble enstemmig vedtatt med innspill fra leder 
Bjørnsen (H). 

Vedtak  

1. Å høre til - temaplan for oppvekst tas til orientering 

2. Det gis følgende innspill til planen 
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• I fortsettelsen av dette arbeidet er utvalget særlig opptatt av medvirkning, klart 
og enkelt språk, at fellesskapet sammen sikrer innenforskap og gode 
oppvekstsvilkår for barn og unge, samarbeid mellom kommune, innbyggere, 
næringsliv og frivillighet. Demokratiarbeid og ytringsfrihet, sammenhengen 
med andre temaplaner, særlig temaplan for medborgerskap, må sikres. 
Samarbeid på tvers av kommunens tjenesteområder er en viktig del av dette. 
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